

Referat af 6. sektionsbestyrelsesmøde d. 21.12.2009 i København

Tilstede:

Preben S Pedersen LPO
Torben Sonne, LPO
Dan B Kirchhoff SPO
Niels Henrik Nielsen, TPO
Lillian Haaning, TPO
John Kildsgaard, TPO

Afbud:

Carsten M Olesen, LPO
Jørn Nicolaisen, SPO
Henning E Laursen, SPO

Dagsorden:

- 1) Mødets åbning.
- 2) Godkendelse af dagsorden.
- 3) Godkendelse og underskrift af referat 4. og 5. møde.
- 4) Meddelelser.
 - a) Hovedbestyrelsen.
 - b) HSU. (Herunder jobbørsen).
 - c) OSU.
 - d) Uddannelsesråd.
 - e) Styregruppen uniform og arbejdstøj.
 - f) Centrale kantineudvalg.
 - g) Kvartalsmøde FR.
- 5) Orientering fra Områdegrupperne.
 - a) TPO.
 - b) SPO.
 - c) LPO.
- 6) Sager til drøftelse.
 - a) Opfølgning på seminar
 - b) Velkomstpakke til nyvalgte Tr.
- 7) Sager til afgørelse.
 - a)
- 8) Aktivitetsliste.
- 9) Information.

Ad. 1: Mødets åbning.

Sektionsformand N H Nielsen bød velkommen til 6. møde i sektionsbestyrelsen i 3. kongresperiode. NHN er referent grundet afbud fra JN.

Ad. 2: Godkendelse af dagsorden.

Dagsordenen godkendt.

Ad. 3: Godkendelse og underskrift referat af 4. og 5. møde.

Referater afventer grundet sygdom.

Ad. 4: Meddelelser

Ad. 4a: Hovedbestyrelsen

Hb møde afholdt d. 10.12.2009.

Der er nu udsendt en køreplan for overenskomstforhandlingerne på statens område, som skal fornys pr. 1. april 2011. Vores krav fra Områdegupperne skal drøftes i Sektionen med henblik på en koordinering, før de fremsendes til hovedbestyrelsen. En forsikringsordning ved tab af sin licens vil være et af hovedkravene denne gang.

En dom ved EF-domstolen den 10. september 2009 har fastslået, at man har krav på erstatningsferie, hvis man bliver sygemeldt midt i sin ferie. Det er ikke implementeret ved DSB endnu, men det blev aftalt, at Preben rejser sagen overfor direktør Susanne Mørch Koch Petersen i HR. Vi vil herefter overveje at udsende en medlemsinfo om det.

I forbindelse med 1. maj arrangementet i Fælledparken, blev der i HB rejst et spørgsmål, om der var en kasse fra arrangementet i 2007. Vi har efterfølgende undersøgt det, og der findes ikke nogen kasse, heller ikke ifølge regnskabet, hvilket der er meddelt forbundet.

Der mangler ca. 10.000 kr for at 1. maj arrangementet i år kan hænge sammen med det tilskud der er bevilget fra DJ. Vi drøftede om Sektionen kunne give dette tilskud, men det skal først drøftes i bestyrelserne i områdegupperne.

Forbundets økonomi blev drøftet på HB mødet, og vi bliver også nødt til at drøfte det i Sektionen på et tidspunkt. Der kan blive tale om besparelser / effektiviseringer.

Ny løn / kvalifikationsløn er nu plads de fleste steder, dog mangler S-Togsrevisorerne og SPO's aftaler er ikke underskrevet endnu.

En sag omkring grænsedragning mellem FO og DJ vedrørende rangering i Århus blev drøftet.

Ad. 4b: HSU

Jobbørsen blev drøftet, og der var enighed om at det ikke er godt nok at få job i 3 måneder.

HSU næstformanden har på et møde med Susanne Mørch Koch Petersen drøftet blandt andet retningslinier for multimedieskat. Flere alternative løsninger blev drøftet for at imødekomme de uensigtsmæssigheder multimediebeskatningen har medført.

Mindelunden i Fredericia blev drøftet. Der er tilsyneladende ingen der har taget sig af den de senere år. Der var enighed om at det kunne være en opgave for vores områdegupper. Preben arbejder videre med sagen.

Med baggrund i en konkret sag, var der enighed om, at det er vigtigt med en bedre kommunikation omkring sager der rejses i HSU og i arbejdsmiljørådet.

Ad. 4c: OSU

Der afholdes et ekstraordinært møde den 6. januar, hvor MTA'erne behandles.

Ad. 4d: Uddannelsesråd

Uddannelsesråd Preben S Petersen.

Der er kommet en ny chef i Uddannelsescenteret, og det er ved at blive reorganiseret. Det har ikke vist sig hensigtsmæssigt, at al uddannelse skulle ligge der. Det er ved at være på plads, og det betyder at den interne uddannelse kommer tilbage til linieenhederne igen. Det er endnu ikke afklaret hvor mange af de recurser, der tidligere blev overført til UC, nu kommer tilbage igen.

Ad. 4e: Styregruppe uniform og arbejdstøj

Uniformsstyrelsen Niels H Nielsen og Jørn Nicolaisen.
Arbejdstøjsgruppen Per Jenner.

Det grønne look i uniformen er nu på vej først i det nye år. De fleste ting er pæne, men slipset ønskes vi dog ikke.

Kommissorium for uniformgruppen blev drøftet. Det er problematisk, at organisationerne ikke er repræsenteret her, da der træffes beslutninger, som burde ligge styregruppen. Niels H Nielsen rejser problemstillingen på næste møde.

Per Jenner fra SPO deltager i næste møde i styregruppen for Jørn Nicolaisen, som er sygemeldt.

Ad. 4f: Centrale kantineudvalg

Det centrale kantineudvalg, N H Nielsen

Der er igangsat en brugerundersøgelse i efteråret, som skal behandles på næste møde i kantineudvalget den 20. januar. Vi vil også her rykke for, at de lokale kantineudvalg bliver indkaldt og kommer i gang med arbejdet.

Ad. 4g: Kvartalsmøde FR.

På næste møde rejses emnerne IC4 og asbest i lokomotiver samt manglende underretning herom.

Her blev mødet afbrudt på grund af tidsmangel, og det blev aftalt der indkaldes til nyt møde først i det nye år.

Ad. 5: Orientering fra områdegupperne

Ad. 5a: TPO

Ad. 5b: SPO

Ad. 5c: LPO

Ad. 6: Sager til drøftelse

Ad. 6a: IC4

Ad. 6b: Velkomstpakke til nye TR

Ad. 7: Sager til afgørelse

Ad. 8: Aktivitetsliste

Ad. 9: Information

Som referent: Niels H Nielsen.

Afbud

Preben S Pedersen

Jørn Nicolaisen

Niels Henrik Nielsen

Afbud

Carsten M Olesen

Dan B Kirchhoff

John Kildsgaard

Afbud

Torben Sonne

Henning E Laursen

Lillian Haaning